
P R O T O K Ó L nr 111/ 2015 
z posiedzenia Komisji Rady Gminy Świdwin odbytego 

w dniu 27 lutego 2015 roku 

Stan członków komisji 
	

15 
Obecnych na posiedzeniu 	 14 

Lista obecno ści stanowi załącznik do protokołu. 
Posiedzenie Komisji otworzy ła Przewodnicząca Rady Gminy Pani Anna Olejniczak. 
Powitała członków Komisji oraz zaproszonych go ści. 

W posiedzeniu komisji udzia ł  wzieli: 

> 	Joanna Anglisz-Myszka- Zastępca Wójta 
) Pani Halina Czajkowska - Sekretarz Gminy 

)„ 	Pani Renata Kamińska - Skarbnik Gminy 
Pan Sebastian Basiejko- Kierownik referatu OKZiS U.G. w Świdwinie 

„ 	Pani Anna Pietryka- Kierownik referatu RO Ś  U.G. W Świdwinie 

Następnie przedstawiono porządek posiedzenia 

Porządek posiedzenia; 

1 .Kalenclarz imprez i zawodów sportowych na 2015 r. 

2. Targowisko „Mój rynek" w Krosinie. Koszty i plan dzia łania na 2015 r. 

3.Gminna Hala Sportowa w Lekowie. Analiza funkcjonowania. 

4.Omówienie projektów uchwał  na V/2015 Sesje Rady Gminy Świdwin. 

5.Sprawy bieżące. 

6.Wolne wnioski. 

Pani Przewodnicząca poprosiła o zajęcie stanowiska w sprawie funduszu so łeckiego, 
który był  tematem poruszanym na Komisji Rolnictwa, Le śnictwa, Ochrony 
Środowiska, Bezpiecze ństwa i Przestrzegania Prawa. Przewodnicz ąca wystosowała 
pytanie do radnych czy fundusz so łecki ma zostać  wyodrębniony w 2016 r.? 
Pani Skarbnik dodała, że do tej pory każdego roku do dn. 31 marca podejmowana 
była uchwała odnośnie funduszu sołeckiego. W tej chwili przepisy się  zmieniły. Nadal 
obowiązuje podjęta w ubiegłym roku uchwała o funduszu so łeckim i ona obowiązuje 
dopóki nie zostanie odwo łana uchwałą, która znosi wyodrębnienie funduszu. 

Radni opowiedzieli się  za wyodrębnieniem funduszu so łeckiego na 2016 r. 



Ad.!. Targowisko „Mój rynek" w Krosinie. 
Koszty i plan działania na 2015 r. 

Pani Przewodnicz ąca poprosiła o zabranie głosu Panią  Anne Pietrykę- Kierownik 
Referatu ROS i przedstawienie stosownych informacji. 

Pani Kierownik rozpocz ęła od przedstawienia informacji ogólnych: 
Targowisko gminne „Mój Rynek" położone jest w Krosinie na dzia łce ewidencyjnej nr 
85/61, ogólna powierzchnia dzia łki wynosi 0,2708 ha. Powierzchnia sprzedażowa na 
targowisku wynosi 286 m2. Nieruchomość  położona jest w środkowej części wsi przy 
drodze wojewódzkiej. Ca ła działka jest ogrodzona oraz odpowiednio oznaczona. Plac 
targowy został  utwardzony betonem oraz cz ęściowo poibrukiem. 

Handel na targowisku odbywa si ę  codziennie oprócz niedziel w godzinach od 7.00 do 
15.00 w soboty od 8.00 do 14.00 

Powierzchnia targowiska jest podzielona na sektory: 
sektor A - sprzeda ż  boksowa 
sektor B - sprzedaż  ze stołów 
sektor C - sprzedaż  bezpośrednia 
sektor D - sprzeda ż  w budynku 

Budynek położony na targowisku zajmuje powierzchni ę  207 m2. W budynku znajduj ą  
się  dwa pomieszczenia do handlowania o pow. 128,64 m2, biuro administratora, biuro 
przeznaczone dla lekarza weterynarii oraz trzy toalety. 

Na targowisku znajduje si ę : 
- 20 stanowisk do handlowania na stole, 
- 12 stanowisk do handlowania z samochodów, 
- 4 kojce do handlowania zwierz ętami, 
- 1 kojec przeznaczony do bada ń  weterynaryjnych, 

I kontener przeznaczony na pad łe zwierzęta. 

W dniu 30.05.2014 r. Rada Gminy podj ęła dwie uchwały dot. funkcjonowania 
targowiska: 
- Uchwałę  Nr XXXVIH/297/20 14 w sprawie ustalenia regulaminu targowiska 
gminnego „Mój Rynek" w Krosinie w której okre ślone zostały zasady korzystania z 
targowiska oraz targu zwierz ętami gospodarskimi, 
- Uchwałę  nr XXXVIII/298/2014 w sprawie op łaty targowej w której okre ślono stawki 
opłaty ze stoiska na stole, ze środka transportu, za zaj ęcie miejsca do sprzedaży 
zwierząt oraz od sprzedaży obnośnej. 

Sprzedaż  zwierząt gospodarskich odbywa si ę  jeden raz w tygodniu: 
- w soboty od godz. 9.00 do 10.00 

II. Koszty 

Wniosek w sprawie dofinansowania inwestycji pn. Budowa targowiska w Krosinie 
został  złożony do PROW Urzędu Marszałkowskiego w dniu 30 marca 2012 r. 
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całkowity koszt budowy targowiska 	 - 523.356,90 zł  
koszty kwalifikowane 	 - 399.975,79 zł  
wartość  dofinansowania 	 - 299.981,00 zł  

Z przeznaczonych powyżej wartości wynika, że koszt gminy wyniósł  - 223 .375,90 

W dniu 23.02.2015 r. Wydzia ł  PROW przeprowadzi ł  kontrolę  targowiska, która 
zakończyła się  wynikiem pozytywnym. 

Ogólne koszty budowy targowiska (dane z ksi ęgowości) - 540.634,13 zł  
w tym: 
koszty poniesione w 2013 r. 	 - 14.314.20 
wtym: 

- aktualizacja mapy 	 - 	800,00 
- wypis z rejestru gruntów, mapa do celów 

projektowych, projekt architektoniczny, 
uzgodnienie usytuowania przyłączy 	 - 10.898,20 

koszty poniesione w 2014 r. 	 - 526.319.93 
w tym: 

- budowa targowiska 	 - 482.130,22 
- opłata za przyłącze elektryczne 	 - 	778,65 
- montaż  systemu alarmowego 	 - 3.628,50 
- nadzór nad robotami budowlanymi 	 - 15.000,00 
- zakup blaszanego pomieszczenia gosp. 	 - 1.650,00 
- zakup gabloty informacyjnej 	 - 1.300,00 
- inne roboty dodatkowe 	 - 3 1.616,68 

Koszty utrzymania targowiska: 
- za wodę  i ścieki (od 01.09 do 31.12.2014r.) wodomierz 	- 145,80 

- za energi ę  (za półrocze 2014r.) 	 - 500,00 
- za ochronę  targowiska (za 8 m-cy 2014r.) po 100 z ł  - 800,00 
- zakup materiałów higieniczno-gospodarczych (2014r.) 	- 1.984,17 

w tym tablica na budynku za kwot ę  850 zł  
Razem - koszty utrzymania za pó łrocze 2014 r. 	- 3.429,97 

W związku z rozpoczęciem działalności targowiska gminnego z dniem 
21.10.2014r. Targowisko w Krosinie zosta ło wpisane do „Rejestru podmiotów 
nadzorowanych". Powiatowy Lekarz Weterynarii w Swidwinie prowadzi nadzór 
weterynaryjny nad tym obiektem w cz ęści dotyczącej obrotu zwierzętami. Nadzór jest 
prowadzony przez urzędowego lekarza weterynarii jeden raz w tygodniu (w soboty) 
przez jedną  godzinę, niezależnie czy na targowisku są  handlujący zwierzętami, czy też  
nie. 
Płatność  za nadzór przez jedn ą  godzinę  jeden raz w tygodniu wynosi 45,50 É. 
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Na targowisku jest zatrudniony pracownik - umowa z Powiatowym Urz ędem 
Pracy na prace interwencyjne. 
W ramach zatrudnienia do zadań  pracownika należy m.in.: 

- pobieranie op Łat targowych od handlujących na targowisku, 
- dbanie o ład i porządek na targowisku. 

Iii. Wpływy 

- z tytułu dzierżawy: 3 umowy w 2014r. 	 - 974,40 
- z tytułu handlu na stołach 	 - 235,00 

Razem: 	1.209,40 

Plan na 2015 r. 

1) zawieranie umów na dzierżawę  powierzchni znajduj ącej się  w budynku, 
2) uruchomienie wspólnie ze Stowarzyszeniem EKOLAND Bio-bazaru żywności 

ekologicznej. 

Pani Iwona Piotrowicz zapytała o koszty osobowe jakie ponosi Gmina. 

Pani Anna Pietryka odpowiedziała, że na targowisku zatrudniona jest osoba 
w wymiarze 8 godzin pracy w ci ągu dnia. W ramach Prac interwencyjnych, które s ą  
dofinansowane z Powiatowego Urz ędu Pracy (ok. 900 z ł  refunduje PUP, Urząd Gminy 
dopłaca do najniższej krajowej tj. 1750 z ł) 

Pani Piotrowicz zapytała o promocję, czy są  zaplanowane jakiekolwiek działania 
promocyjne targowiska? 

Pani Joanna Anglisz-Myszka odpowiedziała, że odbyło się  spotkanie Wita z 
Paniami z Ekolandu. Odbyły się  wstępne rozmowy w których pokazano kierunki w 
które Urząd może pójść  i połączyć  gminną  promocję  razem ze wsparciem z firmy 
Ekoland. Pani Wiszniewska równie ż  jest w kontakcie z Panem Wójtem. S ą  już  
wstępne projekty,szkice z których ewentualnie mo żna zaczerpnąć  środki w celu 
wypromowania bazaru. Na pewno Gmina idzie w kierunku uroczystego rozpocz ęcia 
działalności we współpracy z Ekoladnem. Prawdopodobnie na początku lipca 
odbędzie się  duża impreza. Trzeba b ędzie ją  odpowiednio wypromować, zaprosić  
mieszkańców, dać  ogłoszenia do prasy lokalnej. Jak tylko poziom prac b ędzie bardziej 
zaawansowany to radni zostaną  o tym poinformowani. 

Pani Piotrowicz zapytała czy została rozpoznana sprawa targowiska w S ławoborzu i 
Białogardzie? 

Pani Zastępca Wójta odpowiedziała, że wspomniane targowiska charakteryzuj ą  się  
innym profilem. W Krosinie targowisko nakierowne jest na sprzeda ż  zwierząt 
i płodów rolnych 'a w S ławoborzu czy Białogardzie zlokalizowano na targowiskach 
bazary z odzieżą. 
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Pani Piotrowicz dodała, ze jest to duży p łus i przy umiej ętnej promocji targowisko 
może prężnie działać . 

Pani Przewodnicząca zauważyła, że pojawiają  się  głosy o wysokich cenach żywności 
eko i pomysł  w niewielkiej gminie może nie wypalić  aczkolwiek przy umiej ętnej 
promocji może się  udać . 

Pani Piotrowicz zauważyła, że ceny żywności eko nie różnią  się  znacznie od 
niektórych produktów sprzedawanych w marketach. Żywność  ekologiczna jest droższa 
jedynie w sklepach z produkatmi bio, gdy ż  sprzedawcy narzucaj ą  na sprzedaż  marżę . 
Ten sam produkt zakupiony bezpo średnio od rolnika ma zbliżoną  cenę, do tej na półce 
sklepowej. 

Pani Zastępca Wójta dodała, że odbiorcy będziemy poszukiwać  nie tylko lokalnie. 
Promocja może objąć  zasięgiem również  przyległe gminy. 

Ad.2. Kalendarz imprez i zawodów sportowych na 2015 r. 

o zabranie g łosu został  poproszony Kierownik Referatu O świat6y, Kultury, Zdrowia i 
Sportu Urzędu Gminy p. Sebastian Basiejko i przedstawił  zebranym kalendarz 
imprez kulturalnych i zawodów sportowych 

(załącznik nr 1) 

Pani Piotrowicz poprosiła do dodanie do kalendarza imprez Jarmarku 
Bożonarodzeniowego organizowanego w Niemierzynie. 

Ad.3. Gminna Hala Sportowa w Lekowie. Analiza funkcjonowania. 

(Załącznik nr 2) 

Pan Sebastian Basiejko przedstawił  zebranym histori ę  funkcjonowania Hali od jej 
otwarcia 8 lat temu do chwili obecnej. 
Na dzień  dzisiejszy Hala przesz ła remont elewacji. Wewnątrz znajduje się  arena 
sportowa o wymiarach 24x46. Hala mo że pomieścić  od 250-300 kibiców. Dobrym 
rozwiązaniem budowlanym było zamieszczenia świetlika w dachu budynku. Dzięki 
temu światło dzienne nawet w okresie zimowym rozświetla Halę  i nie trzeba jej 
doświetlać  lampami. 
Hala posiada najlepsze zaplecze socjalne w powiecie świdwińskim. W trakcie obozów 
sportowych klasy lekcyjne pe łnia funkcję  sal do spania. 
Jeśli chodzi o wynajem Hali to w godzinach: 
-8:00-16:00- sala jest wykorzystywana przez szkol ę  (nieodpłatnie) 
-16:00-18:00 - sala wynaj ęta jest przez kluby sportowe (nieodp łatnie) 

Na wynajem Hali dla ludzi z zewnątrz pozostaje już  niewiele czasu, dopiero po godz. 
18:00. Stawka za igodzinę  najmu to 50 É. 
Sezon wiosenno-letni jest martwy dla hali. Hala zarabia najcz ęściej w miesiącach 
zimowych tj. październik, listopad, grudzie ń, styczeń, luty, marzec w pozostałych 
miesiącach młodzież  i dzieci uprawiaj ą  sporty na darmowych Orlikach. 



(Koszty utrzymania Hali oraz wp ływy i stan zatrudnienia znajduj ą  się  w 
załączniku nr 2). 

Stali pracownicy to: 
0,5 etatu- gospodarz sali 
0,5 etatu- kierowca osób niepe łnosprawnych 
1 etat inspektor ds. sportu 
Pozostali pracownicy do 28 lutego byli to pracownicy zatrudniani w ramach Prac 
Interwencyjnych lub Robót Publicznych, którzy obs ługiwali Halę  oraz gminne 
imprezy kulturalne. 

Pani Piotrowicz zapytała jakie jest wyposażenie Hali w razie imprez z noclegiem? I 
kto jest inicjatorem imprez? 

Pan Sebastian Basiejko odpowiedział, że gmina udostępnia 75 składanych łóżek z 
materacami. Natomiast każdy uczestnik obozu przywozi we w łasnym zakresie 
poduszkę  oraz śpiwór. Ni da się  zorganizować  imprezy bez udziału Gminy, ponieważ  
wykłada ona środki finansowe a pracownik Gminy dba o logistyk ę  i sprawną  
organizacj ę . W przypadku gdy organizatorem imprezy jest firma z zewn ątrz, wówczas 
tak jak w przypadku minionych rekolekcji, Gmina udost ępnia Halę  a sam organizator 
czuwa nad sprawnym przebiegiem imprezy 

Pani Piotrowicz zapytała czy jest szansa na obniżenie kosztów działalności hali? 

Pan Basiejko odpowiedział, że są  pewne koszty stale, których nie sposób obni żyć . W 
ostatnim czasie w ramach umowy z dostawc ą  gazu udało się  obniżyć  jeden z 
czynników wpływających na stałą  opłatę  abonamentową, dzięki czemu ~na 
zaoszczędzić  do 7000 tys. Szkoła i Hala są  ogrzewane z jednej kotłowni. Na hali nie 
ma automatyki. Piec musi by ć  włączany i wyłączany fizycznie przez pracownika. 
Trzeba pilnować  by temperatura nie spad ła poniżej 10°C, stąd konieczność  
zatrudniania stróża nocnego, który pilnuje temperaturę. Automatykę  pieca trzeba 
przeanalizować  pod kątem wpływu na rachunek za gaz. 
Pan Wójt dodał, ze obiekt Hali nie by ł  budowany z myślą  o zysku, o zarobkach. To,. 
Ze przynosi jakąś  korzyść  finansową  jest dodatkowym atutem. Zamys ł  budowy hali 
był  inny, chodziło o budowę  miejsca w którym dzieci i młodziez będą  mogli spędzać  
czas wolny. 

Ad.4. Omówienie projektów uchwał  na IV12015 Sesję  Rady Gminy Świdwin 

o przedstawienie projektów uchwa ł  poproszono Sekretarz oraz Skarbnik Gminy: 

-ws. ustalenia ilości Wiceprzewodnicz ącego/Wiceprzewodnicz ących Rady Gminy 
Swidwin 
Sekretarz wyjaśniła, że w związku z podjęciem uchwały o zmianie § 18 Statutu 
Gminy Swidwin ( zapisem o ilo ści Wiceprzewodniczących w liczbie od 1 do 3) musi 
zostać  podana konkretna liczba Wiceprzewodnicz ących. Rada wspólnie zadecydowa ła 
o wyborze 1 Wiceprzewodniczacego 



-ws. wyboru Wiceprzewodnicz ącego Rady Gminy Świdwin 

-w sprawie zatwierdzenia planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2015; 
Pani Agnieszka Tokarska-Przewodnicz ąca Komisji przedstawi ła zebranym pian pracy 
i kontroli, po czym zapyta ła czy są  jakieś  zastrzeżenia. Uwag nie wniesiono. 

-w sprawie przyj ęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomno ści zwierząt na terenie; 

W związku z nowelizacją  ustawy o ochronie zwierząt z dnia 21 sierpnia 1997 r. 
(j.t. Dz. U.z 2013 r. poz. 594 ze zm.) zmieniony zosta ł  art. ha, który zobowiązuje 
Radę  Gminy do określania w drodze uchwały, corocznie do dnia 31 marca, programu 
opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomno ści zwierząt. 
Stanowi to wype łnienie obowiązku zapewnienia opieki bezdomnym zwierz ętom przez 
gminę , wynikającego z art. 11 ust. 1 ww. ustawy. 
Do 1 stycznia 2012 r. art. ha ustawy o ochronie zwierz ąt miał  charakter fakultatywny, 
gdyż  Rada Gminy mogła w drodze uchwały przyj ąć  program zapobiegaj ący 
bezdomności zwierząt. 

Zgodnie z uzasadnieniem do projektu nowelizacji ustawy o ochronie zwierząt 
obligatoryjne uchwalanie przez gminy programu opieki nad zwierz ętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomno ści zwierząt, przyczyni si ę  do ograniczenia bezdomno ści 
zwierząt. 
Z uwagi na wielokrotnie zgłaszany problem niekontrolowanego wzrostu populacji 
zwierząt bezdomnych stwierdzono, że zjawisko bezdomności zwierząt utrzymuje się  
na wysokim poziomie i ma tendencj ę  wzrostową. 

W związku z powyższym przygotowany zosta ł  „Program opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomno ści zwierząt na terenie Gminy 
Swidwin 
w 2015 roku", który stanowi załącznik do niniejszej uchwały. Obejmuje on swoim 
zakresem realizacj ę  takich zadań  jak: 

1. zapewnienie bezdomnym zwierz ętom miejsca w schronisku dla zwierz ąt; 
2. opiekę  nad wolno żyjącymi kotami, w tym ich dokarmianie; 
3. odławianie bezdomnych zwierz ąt; 
4. obligatoryjną  sterylizacj ę  albo kastracj ę  zwierząt w schroniskach dla zwierząt; 
5. poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt; 
6. usypianie ślepych miotów; 

7. edukacj ę  społeczeństwa w zakresie opieki nad zwierzętami. 
Na podstawie art. 11 a ust. 7 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o ochronie 

zwierząt.(j.t. Dz. U. z 2013 r. poz. 594 ze zm.) projekt przedmiotowej uchwa ły 
konsultowany był  z organizacjami pozarządowymi oraz Powiatowym Lekarzem 
Weterynarii w Swidwinie. 
Pani Agnieszka Tokarska zapytała jakie jest stanowisko Gminy w kwestii 
bezdomnych psów? Pan Wójt odpowiedział, ze po otrzymaniu zgłoszenia psy są  
przewożone do schroniska w Ko łobrzegu. 

-w sprawie udzielenia pomocy finansowej Komendzie Wojewódzkiej Policji w 
Szczecinie na pokrycie kosztów funkcjonowania Komendy Powiatowej Policji w 
Swidwinie 

7 



Pan Wójt wyjaśnił , że do Urzędu wpłynęło pismo od Komendant Policji z pro śbą  o 
wsparcie finansowe. Wnioskowana pomoc w kwocie 7000 tys. zostanie spo żytkowana 
na zakup samochodu na potrzeby policji powiatowej. 

-w sprawie zmiany budżetu na rok 2015; 
Pani Skarbnik wyjaśniła, że zmiany dotyczą  klasyfikacji dochodów i wydatków. 
Pani Przewodnicząca zauważyła, że wynagrodzenia zmalej ą  o 40 tys. dlatego tek, 
zapytała czy planowane są  zwolnienia? 
Pani Skarbnik odpowiedziała, że nie. Są  to ruchy, które maj ą  wpływ na wysokość  
wynagrodzenia z tytu łu zwolnienia chorobowego, przesunięć  między szkołami itp. 

ad.5. Sprawy bieżące 

Pan Wójt poinformował  o zakończeniu remontu gabinetów Wójta, Zast ępcy oraz 
Sekretariatu oraz o zaj ścia do jakigo doszło w budynku po szkole w m. Rusinowo. 
Pracownik gminy zatrudniony na czas okre ślony dopuścił  się  dewastacji. Czyn 
zgłoszono na policj ę, pracownik otrzymał  wypowiedzenie w trybie dyscyplinarnym. 

Ad.6. Wolne wnioski 
Pani Iwona Piotrowicz zauważyła, na podstawie ostatniego spotkania z Pani ą  
Kurator, te so łtysi nie chcą  współpracować  ze skazanymi. Zapytała, czy nie można 
byłoby zatrudnić  osoby, która sprawowałaby bezpośredni nadzór nad odróbk ą  godzin 
przez osoby skazane. 

Pan Wójt odpowiedział, ze jest w kontakcie z Dyrektor Powiatowego Urz ędu Pracy w 
kwestii szkoleń  na kładzenie kostki poibruk. Zamierza stworzyć  grupę  osób, które po 
przeszkoleniu na wyznaczonym przez Gmin ę  terenie uzyskaj ą  kwalifikację  do 
wykonywania czynno ści budowlanych. W skład tej grupy niewykluczone jest, że 
wejdą  również  osoby skazane wyrokiem. 

Pani Piotrowicz zwróciła uwagę  na temat brudnych poboczy w gminie. 
Poinformowała, że wybrała się  z problemem do Dyrektora Powiatowego Zarz ądu 
Dróg, który obiecał  zając się  tematem zawsze wtedy, kiedy dostanie znak o 
konieczności wywiezienia pozbieranych z poboczy śmieci. Wyśle wóz, da kamizelki 
do pracy, część  worków oraz przewiezie śmieci do Wardynia. 

Na tym protokół  zakończono 

Przewodnicząca Komisji 

mgr A4ina Olej mczak 
protokołowała 

Joanna Pałęga 
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